



土木工程拓展署 - 礦務部

Mines Division, CEDD

申請使用(個人)牌照以使用 S1 危險品 / 續期申請

**Application for a Use (Individual) Licence to Use Schedule 1  
Dangerous Goods (S1DG) / Renewal**

此申請表格供根據香港法例第 295G 章《危險品(管制)規例》第 45 條之規定申請使用(個人)牌照以使用 S1 危險品的人士使用。

This application form is intended for an individual who wishes to apply for a use (individual) licence to use S1DG in accordance with section 45 of the Dangerous Goods (Control) Regulation (Cap. 295G).

**重要事項 Important Information:**

1. 這份表格所提供的個人資料，將用於處理上述的申請事宜。

The personal data provided on this form will be used for the purpose of processing your application only.

2. 表格上的個人資料，可能會向有關政府部門披露，而有關政府部門可保留上述個人資料，以便辦理第(1)項所述事宜。

The personal data on this form may be disclosed to any relevant government departments and kept by these departments for the purpose stated in item 1 above.

甲部：申請目的 (請在適當空格填上✓號)

**Part A : Purpose of this Application (Please tick the appropriate boxes)**

本人現\*申請/申請續期使用(個人)牌照以使用 S1 危險品：

I wish to apply for \* a / renewal of the use (individual) licence to use S1DG:

I - 在註冊引爆手的督導下在持牌爆破地盤接受實地\*訓練/測驗以考取礦場燃爆證書以下資格  
for undertaking practical \*field training / test under the supervision of a registered shot firer (trainer) in a licensed blasting site leading to MBC qualifications in the following areas:

地面爆破 Surface blasting

地底爆破 Underground blasting

使用電力雷管起爆系統 Using electric detonator initiation system

使用非電力雷管起爆系統 Using non-electric detonator initiation system

(請列明品牌 Please specify the brand: \_\_\_\_\_)

II - 在持牌爆破地盤進行特別種類的爆破工程  
for carrying out a special type of blasting work in a licensed blasting site:  
(請列明爆破工程及將會使用的 S1 危險品(爆破用爆炸品) 的種類 Please specify the type of blasting work and S1DG (blasting explosives) to be used: \_\_\_\_\_)

III - 為進行爆竹煙花表演而燃放爆竹煙花製品  
for discharge of manufactured fireworks for fireworks display:

煙花事務主管 Fireworks Master (FM)

煙花事務助理 Fireworks Assistant (FA)

IV - 進行非第“I”，“II”及 and “III”項內所描述的工作  
for carrying out works other than “I”，“II”及 and “III”  
(請列明工作及將會使用的 S1 危險品(非爆破用爆炸品) 的種類 Please specify the type of work and S1DG (non-blasting explosives) to be used: \_\_\_\_\_)

現有牌照號碼(適用於續牌申請) Licence no. of the current licence (applicable to renewal application): \_\_\_\_\_)

\* 請將不適用者刪去 please delete as appropriate

## 乙部：申請人資料

## Part B : Details of the Applicant

英文姓名 Name in English	中文姓名 Name in Chinese	出生日期 Date of Birth	國籍 Nationality
身份證/護照號碼 HK ID Card No / Passport No	* * (*)	請提供前四個字母/數字 Please provide the first four alphabets/numerals (e.g.C123)	
地址 Address			
聯絡電話 Telephone Number		手機號碼 Mobile Number	
傳真號碼 Facsimile Number		電郵地址 E-mail Address	

## 丙部：持牌爆破地盤資料 (適用於甲部第“I”或“II”項)：

## Part C : Details of the Licensed Blasting Site (applicable to “I” or “II” in Part A)

承辦商公司名稱(燃爆(爆破)許可證持有人) Name of Contractor (Discharge (Blasting) Permit holder)	
工程名稱及持牌爆破地盤位置 Project Name and Licensed Blasting Site Location	
聯絡地址 Address	
承辦商代表及職銜 Contractor's Representative and Title	
聯絡電話 Telephone Number	手機號碼 Mobile Number
傳真號碼 Facsimile Number	電郵地址 E-mail Address
<b>適用於甲部第“I”項 Applicable to “I” in Part A</b>	
註冊引爆手導師姓名 Name of Supervising Registered Shot Firer	礦場燃爆證書編號 Mine Blasting Certificate No.
聯絡電話 Telephone Number	手機號碼 Mobile Number
<b>適用於甲部第“II”項 Applicable to “II” in Part A</b>	
有關證書號碼 Certificate no. of the relevant certificate	發出機構 Issued by
<p>註Notes: 請附上承辦商(燃爆(爆破)許可證持有人)的證明書，以證明承辦商同意你在註冊引爆手的督導下在有關的持牌爆破地盤接受實地訓練或測驗 / 在有關的持牌爆破地盤進行特別種類的爆破工程。 Please attach a letter from the Contractor (Discharge (Blasting) Permit Holder) to confirm their agreement to allow you to undertake practical field training or test under the supervision of the Registered Shot Firer / to carry out the special type of blasting work in the licensed blasting site.</p>	

